
Protokół Nr X 2007 

z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 29 listopada   2007 r.

 Początek sesji - godz. 9.00 zakończenie - godz. 13.25

Radni obecni :

      1.   Konieczny Janusz 
2. Dębski Janusz
3. Niemiec Wojciech 
4. Krzysztof Tomków
5. Malik Adam
6. Małek Janusz
7. Michalski Edward
8. Mindur Andrzej
9. Ołowiańczyk Zygmunt
10. Stączek Ryszard
11. Szajna Anna
12. Trygar Krystyna
13. Węgrzyn Maria

      14. Gierad Alfreda

Radni nieobecni

       1. Kuzianik Alicja

Ponadto w sesji uczestniczyli :

- Wójt Gminy  Zarszyn - Pan Andrzej Betlej
- Zastępca Wójta Gminy - Pan Zbigniew Dec
- Sekretarz Gminy Zarszyn - Pan Andrzej Piotrowski
- Skarbnik Gminy Zarszyn - Pani Teresa Pawłowska
- Radca prawny - Pani Agata Kustra Frączek 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy
- Sołtysi

Porządek sesji :

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji
    uchwał Rady Gminy Zarszyn.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zarszyn na 2007. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub   
   rozkładania na raty należności pieniężnych do których nie stosuje się przepisów
   ustawy – Ordynacja podatkowa.
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8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia„Strategii Rozwoju Gminy Zarszyn do roku 2020”
9.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki 
   Komunalnej w Zarszynie.
10.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat dla gospodarstw domowych za zbiorowe 
     zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.
11.Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf
    dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały własnej Rady Gminy Zarszyn
      Nr XXVII/203/05 z dnia 28 kwietnia 2005 r w sprawie zaopiniowania  projektu planu
      aglomeracji Gminy Zarszyn pn. „Wzdów”.
13. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu aglomeracji. 
14.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na
     mienie komunalne Gminy Zarszyn.
15. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii gminnych.
16. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Sanockiego zadania zimowego
      utrzymania dróg powiatowych na terenie Gminy Zarszyn.
17. Wolne wnioski i zapytania.
18.Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.
19.Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny , który powitał 
zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych. 
Obrady były zatem prawomocne do podejmowania uchwał.  

Ad. 2. Do porządku obrad ustalonego przez Przewodniczącego Rady Gminy,  nie wniosiono innych 
propopozycji.

Ad. 3.  Nie wniesiono uwag i poprawek do protokołu z poprzedniej sesji.  

Ad. 4.  W interpelacjach głosu nie zabierano.

Ad.  5.  Wójt  Gminy Pan  Andrzej  Betlej  złożył  sprawozdanie  ze  swojej  działalności  w okresie 
między sesjami, w tym z realizacji uchwał. Sprawozdanie to stanowi załącznik do protokołu. 
Ponadto Wójt poinformował, że w latach 2008 – 2009 będzie wprowadzony będzie do realizacji na 
dobrych warunkach nowy program „Silniejsi Razem” w oparciu o strategię zaspokajania prolemów 
społecznych, którą niedawno została uchwalona. Środki z tego progrmu można będzie przeznaczyć 
na pomoc dzieciom, ludziom starszym  a także na rozwój świetlic środowiskowych,  tworzenie 
klubów młodzieżowych , kawiarenek  internetowych itp. 

W dyskusji nad złożonym sprawozdaniem głos zabrali: 
- radna Alfreda Gierad oznajmiła  , iż z uwagą wysłuchała informacji Wójta z realizacji uchwał 
mówiącej   o tym  iż  w dwóch uchwałach legalizowanych przez RIO i  Wojewodę stwierdzono 
pewne nieprawidłowości. Radna  stwierdziła, iż  jest zażenowana  tym,  że  głosuje za podjęciem 
uchwał  , które są  źle zredagowane i zapytała dlaczego skoro w Urzędzie Gminy jest zatrudniony 
radca prawny.

-  Radny  Ryszard  Stączek  zasugerował,  by  w  związku  z  prowadzoną  rozbudową  oczyszczalni 
ścieków w Zarszynie dążyć do wypracowania   metody zabezpieczenia przed przedostawaniem się 
do sieci kanalizacyjnej wód opadowych oraz rozeznać przyczyny różnic w wielkościach poboru 
i rozchodu wody tak, aby te nieprawidłowości nie miały miejsca w przyszłym roku.
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- Przedwodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał Uchwałę Kolegium RIO i pismo 
Wojewody Podkarpackiego  o  stwierdzonych  nieprawidłowościach  w uchwałe  w sprawie  zmian 
w  budżecie  gminy  na  2007  r  i  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów  położonych  w  miejscowościach  Pielnia 
i Odrzechowa.

- Skarbnik Gminy Pani Teresa Pawłowska wyjaśniła,  iż nieprawidłowość  ta w nieistotny sposób 
naruszyła  ustawę o finansach publicznych , gdyż dotyczyła jednego źle zastosowanego  paragrafu 
dochodu i będzie skorygowana na dzisiejszej sesji.

- Radca prawny Agata Kustra Frączek wyjaśniła, że wcześniej w podejmowanej uchwale w lutym 
2007  r  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  dla  terenów  położonych  w  miejscowości  Odrzechowa  nie  powołano  także 
wskazanego  jako  nieprawidłowość  brak   art.  14  z  ustawy  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu 
przestrzennym  z  2003  r   i  wówczas  nie  było  zastrzeżeń.  Ponadto  Wojewoda  nie  wydał 
rozstrzygnięcia  nadzorczego  i  uchwała  ta  nie  jest  uchylona  ,  lecz  Wojewoda  sygnalizował 
o  wskazanej    nieprawidłowości  z  prośbą  o  ponowne  przenalizowanie  uchwały  i  dokonanie 
stosownych zmian.

- Wójt Gminy dodatkowo wyjaśnił, że uchwała merytorycznie była podjęta dobrze Wojewoda nie 
uchylił  jej,   jedynie  wskazał  na  brak  artykułu  w/w  cyt.  ustawy.  Natomiast  w  RIO  wszystkie 
paragrafy są badane szczegółowo,  a wskazane uchybienie zostanie poprawione.

Ad.  6. Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  otworzył  dyskusję  nad  kolejnym 
punktem porządku obrad , a dotyczącym podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 
na 2007 r. 

W dyskusji głos zabrali :
- Skarbnik Gminy Pani Teresa Pawłowska przedstawiła po stronie dochodów i wydatków projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r wskazując dotacje celowe na podstawie 
których zmiany te zostały wprowadzone.Następnie  Skarbnik omówiła zmiany  w limicie wydatków 
na  wieloletnie  programy inwestycyjne  Gminy  Zarszyn  na  lata  2007  –  2009  dostosowane   do 
możliwości i projektu budżetu na 2008 r. 

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła , że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały, który 
był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 27 listopada 2007 r. 

W dyskusji głosu nie zabierano.

 Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r. Uchwała podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych.  Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 7.  Kolejny projekt uchwały dotyczył szczegółowych zasad i trybu umarzania , odraczania lub 
rozkładania  na  raty  należności  pieniężnych  do  których  nie  stosuje  się  przepisów  ustawy  – 
Ordynacja podatkowa , przypadających Gminie Zarszyn lub jej jednostkom organizacyjnym.

- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział między innymi, 
że konieczność jej podjęcia wynika z należności za : czynsze za najem i dzierżawę, opłaty z tytułu
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użytkowania  wieczystego  gruntu,  opłaty  za  trwały  zarząd  ,  należnosci  z  tytułu  zbycia  mienia 
komunalnego,  opłaty  za  sprzedaż  specyfikacji  przetargowej  tp.,  gdzie  dłużnicy  zwracają  się 
z  prośbą o  umorzenie  lub  rozłożenie  na  raty  ,  a  także  należności  nie  ściągniętych   w wyniku 
postępowania  egzekucyjnego  figurujących  w księgach rachunkowych  gminy.  Zgodnie  z  ustawą 
o finansach publicznych organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego określa szczegółowe 
zasady , sposób i tryb udzielania ulg polegających na umarzaniu , odraczaniu lub rozkładaniu na 
raty należności pieniężnych.

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła , że projekt przedmiotowej uchwały był  przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji 
w dniu 27 listopada 2007 r i został zaopiniowny pozytywnie.

- Radny Ryszard Stączek oznajmił , iż podjęcie tej uchwały jest zasadne i będzie głosował  za , 
gdyż niejednokrotnie  niewielkie opłaty z w/w tytułów  zalegają latami na zadłużeniu i nie ma 
możliwości  ich  odzyskania  i  taka  uchwała  powinna  być  podjęta  w  celu  usprawnienia  działań 
Referatu Finansów  i Dochodów Gminy.

Wobec  braku  innych  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny 
poddał  pod  głosownie   projekt  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  zasad  i  trybu  umarzania  , 
odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych do których nie stosuje się przepisów 
ustawy  –  Ordynacja  podatkowa  ,  przypadających  Gminie  Zarszyn  lub  jej  jednostkom 
organizacyjnym.Uchwała ta podjęta  została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  8.  Przewodniczący  Rady Gminy Pan  Janusz  Konieczny otworzył  dyskusję  nad  projektem 
uchwały w sprawie uchwalenia „Strategii Rozwoju Gminy Zarszyn do roku 2020”. 

- Wójt Gminy przedstawiając celowość i zasadność podjęcia  przedmiotowj uchwały powiedział 
między  innymi  ,  że  „Strategia”  jest  jednym  z  wielu   istotnych  dokumentów  niezbędnych  do 
pozyskania środków pozabudżetowych. Uchwalony  w 1997 r „Plan Strategiczny Rozwoju Gminy 
Zarszyn”  pozwolił  pozyskać  nam  do  budżetu  gminy  dodatkowe  środki  przedakcesyjne,  które 
pozwoliły w 80 % zrealizować zadania  zawarte  w tym „Planie”.W związku ze zmianą  edycji 
środków  unijnych  zaistniała  potrzeba  opracowania  nowej  „Strategii  do  2020  r”.  Część  nie 
zrealizowanych  zapisów  z  „Planu  Strategicznego”  znalazła  odzwierciedlenie  w  tej  nowej 
„Strategii”.Opracowana „Strategia” musi  być  zgodna z  „Strategią  Województwa” i  ujęte  w niej 
najważniejsze kierunki rozwoju gminy. Opracowany dokument „Strategii” może w każdej chwili 
ulec modyfikacji poprzez aneksy , lub nanoszenie poprawek, gdyż życie wnosi wiele zmian,  a nie 
wszystkie  problemy  napewno  udało  się  w  niej  uwzględnić.   Ponadto  Wójt  poinformowal,  że 
podczas  opracowywania tego dokumentu była  prowadzona szeroka,  dyskusja ,  powołano dwie 
grupy  socjalną  i  inwestycyjną  oraz  rozesłano  wsród  mieszkanców  ankiety.  Na  podstawie  tak 
przygotowanej   „Strategii”  można  będzie  składać  wnioski  o  pozyskanie  środków na  realizację 
zadania , niemniej jednak zadanie to musi również znaleźć dzwierciedlenie w budżecie gminy na 
dany rok i wtedy „Strategia” ta spełni swoją rolę. Na zakończenie Wójt podziękował wszystkim za 
udział w pracach w przygotowaniu omawianego dokumentu.

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu wszystkich stałych komisji  Rady Gminy odbytym 
w dniu 20 listopada 2007 dokonano analizy „Strategii Rozwoju Gminy Zarszyn do 2020 r”, gdzie 
wnioskowano o przyjęcie tej „Strategii”. Zastrzeżenia członków Komisji dotyczyły  pkt. 11 tabela . 
31, 32„Lista przedsięwzięć   i harmonogram realizacji i wskaźniki realizacji” oraz pkt. 12  „Plan 
finansowy na lata 2007 -2013”, w których to wnioskowano o wpisanie do realizacji  zadań
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używając  określenia  ogólnego,  hasłowego  ,  a  nie  wykazywać  pojedyńczych  zadań.  Tematem 
spornym było zadanie „ Rozbudowa i remont Domu Ludowego w Posadzie Zarszyńskiej  i  jego 
realizacja na lata 2008 -2009”.

- Sekretarz Gminy poinfomował, że sprawa dotyczy budowy drugiego  wejścia  awaryjnego do  sali 
domu ludowego w Posadzie Zarszyńskiej  jest to sprawa priorytetowa.

-  Wójt  Gminy  wytłumaczył,  jeżeli  dane  zadanie  będzie  wpisane  w  „Strategii”,  a  nie  będzie 
go   w budżecie gminy to i tak nie będzie realizowane w danym roku. Poszczególne zadania w tej 
strategii ujęte są również jako ogólnie przyjęte  programy działania w danej dziedzinie, a te  zadania 
i tak  będą realizowane w miarę posiadanych środków. Ponadto Wójt podkreślił,  iż w 2008 roku 
jednym najważniejszym i priorytetowym zadaniem do realizacji będzie rozbudowa oczyszczalni 
ścieków w Zarszynie, która budowana jest  z środków własnych zaciągając na ten cel kredyt. Dodał 
jednocześnie, że  jak nic się nie zmieni to na jakiś czas zostanie zahamowana realizacja  większych 
inwestycji.  Jeżeli tylko  pojawią się możliwości  pozyskania dodatkowych środków do budżetu 
gminy to napewno będziemy z tego  w miarę możliwości korzystać.

W trakcie przeprowadzonej dalszej dyskusji,  a wobec braku jednoznacznego stanowiska w kwestii 
zapisu pkt. 11 i 12  „Strategii”, co do których członkowie Komisji przedstawili opinię  negatywną , 
a  Wójt  Gminy  nie  wniósł  autopoprawki  Przewodniczący  Rady  Gminy  ogłosił  10  minutową 
przerwę.

Po  wznowieniu  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy  oddał  głos  Przewodniczącej  Komisji 
Gospodarki Komunalnej Budownictwa i  Finansów  Pani  Krystynie Trygar ,  która przedstawiła 
wypracowane stanowisko członków  stałych Komisji Rady Gminy. 
Wniosek ten dotyczył zmiany pkt. 11 „Lista przedsięwzięć i harmonogram realizacji i wskaźniki 
realizacji” tab. 31  i 33 gdzie :
- pod poz. 1 wpisać modernizacja gminnej infrastruktury drogowej,
- pod poz. 2  wpisać budowa i modernizacja obiektów komunalnych,
- pod poz. 3 wpisać budowa i modernizacja bazy sportowo-rekreacyjnej,
pozostałe punkty  począwszy od pkt. 5 bez zmian.
Analogicznie  dokonać  zmiany  w  tab.  12  „Plan  finansowy na  lata  2007  -2013”,  równocześnie 
określając w przybliżeniu wartość tych zadań.  W/w wniosek Komisji  Przewodnicząca Krystyna 
Trygar poprosiła o poddanie pod  głosowanie. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie wniosek w sprawie 
poprawek  wniesionych  przez  Przewodniczącą  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  Budownictwa 
i Finansów Panią Krystynę Trygar.  Za przyjęciem tego wniosku  głosowalo 14 radnych. Zatem 
zgłoszone poprawki przyjęte zostały jednomyślnie.

- Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie całość 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia „ Strategii Rozwoju Gminy Zarszyn do roku 2020”wraz 
z naniesionymi poprawkami. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  W głosowaniu udział brało 
14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.

Ad.  9.  Przewodniczący  Rady Gminy Pan  Janusz  Konieczny otworzył  dyskusję  nad  projektem 
uchwały  w  sprawie  ustalenia  dotacji  przedmiotowej  dla  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej 
w Zarszynie.

- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział między innymi , 
że plan przychodów i wydatków Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie w zakresie
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gospodarki odpadami zakłada wpływy z usług w wysokości 140 000 zł. Jest to niewystarczająca 
kwota na pokrycie kosztów prowadzenia tej działalności. W związku z powyższym Kierownik ZGK 
wnioskuje  o  przyznanie  dotacji  w  kwocie  41  800  zł  brutto  do  220(Mg)ton  odpadów 
segregowanych.
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła,  że  członkowie  Komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  przedmiotowej  uchwały na 
posiedzeniu Ko misji odbytym w dniu 27 listopada 20097 r. 

- Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie ustalenia dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej 
w  Zarszynie.  Uchwała  podjęta  została  jednomyślnie.  W głosowaniu  udział  brało  14  radnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 10.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję  nad projektem 
uchwały w sprawie ustalenia dopłat dla gospodarstw domowych za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
i zbiorowe odprowadzanie ścieków.

-  Pan  Wójt  poinformował,  iż  plan  przychodów  i  wydatków  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej 
w  Zarszynie  w  zakresie  dostarczania  wody  i  oczyszczania  ścieków  zakjada  wpływy  z  usług 
w wysokości 588 350 zł.  Jest to nie wystarczająca kwota na pokrycie kosztów prowadzenia tej 
działalności. W związku z powyższym Kierownik ZGK wnioskuje o przyznanie dotacji w kwotach:
- 18 900 zł brutto do 45 000 m³ dostarczonej wody
- 72 900 zł brutto do 90 000 m³ oczyszczonych ścieków.

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, że członkowie Komisji na posiedzeniu odbytym w dniu 27 listopada 2007 r  pozytywnie 
zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwaly. 

W dyskusji głosu  nie zabierano.
-  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał  pod głosowanie projekt  uchwały 
w  sprawie  ustalenia  dopłat  dla  gospodarstw  domowych  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę 
i zbiorowe odprowadzanie ściekow. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 
brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załacznik do protokołu.

Ad. 11.  Kolejny projekt uchwały dotyczył  przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych 
taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  i zbiorowego odprowadzania ścieków.

- Wójt Gminy poinformował, że Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie złożyła 
wniosek   o  przedłużenie  dotychczasowej  obowiązujacej  taryfy  uznając   iż  istniejące  warunki 
ekonomiczne pozwolą  jej na zastosowanie w roku 2008. Na w/w wniosek Rada Gminy w drodze 
uchwały przedłuża czas obowiązywania dotychczasowych taryf, lecz nie dłużej niż o jeden rok.

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
poinformowała , iż projekt omawianej uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji 
w dniu 27 listopada br. i zaopiniowany został pozytywnie.

-  Wobec braku  dalszych głosów dyskusji  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz  Konieczny 
poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  przedłużenia  czasu  obowiązywania 
dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.
Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu. 
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Ad. 12-13.  Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad dwoma tematycznie powiązanymi 
projektami uchwał:
-  w  sprawie  uchylenia  własnej  uchwały  Rady  Gminy  Zarszyn  Nr  XXVIII/203/2005  z  dnia 
28 kwietnia 2005 r w sprawie pozytywnej opinii planu aglomeracji Gminy Zarszyn pn. „Wzdów”
- w sprawie zaopiniowania projektu planu aglomeracji pn.”Zarszyn”.

Wójt Gminy powiedział,  iż  zgodnie z  rozporządzeniem Ministra Środowiska z dnia  22 grudnia 
2004  r  w sprawie  sposobu  wyznaczania  obszaru  i  granic  aglomeracji  i  Krajowym Programem 
Oczyszczania Ścieków Komunalnych  Gmina Zarszyn w 2005 r wyznaczyla dwie aglomeracje ze 
względu na dwa miejsca odprowadzania ścieków – Aglomeracja pn. „Wzdów”  i  Aglomeracja 
pn.”Zarszyn”.  W  2007  r  Gmina  Zarszyn  rozpoczęła  realizację  zadania  pn.”Rozbudowa 
oczyszczaalni ścieków w Zarszynie wraz z budową kolektora dosyłowego ścieków z Jaćmierza do 
Zarszyna, co skutkować  będzie zaprzestaniem zrzucania ścieków do oczyszczalni we Wzdowie 
i pociągnie za sobą znaczne zmiany w obszarze i granicach aglomeracji.  Do oczyszczalni ścieków 
w Zarszynie docelowo zrzucane będą ścieki z całej gminy i dlatego będzie tylko jedna aglomeracja 
pn. „Zarszyn”. Podjęcie tej uchwały jest niezbędne ,  by można było dokonać aktualizacji  zapisu 
w Krajowym Programie Oczyszczania  Ścieków Komunalnych.

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, że członkowie Komisji pozytywnie  zaopinowali projekty przedmiotowych uchwał. 

Wobec  braku  innych  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny 
poddał kolejno pod głosowanie :
-  Projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  własnej  uchwały  Rady  Gminy  Zarszyn 
Nr XXVIII/203/2005 z dnia  28 kwietnia 2005 r w sprawie pozytywnej opinii planu aglomeracji 
Gminy Zarszyn pn. „Wzdów”. Uchwała podjęta została jednomyślnie.W głosowaniu udział brało 
14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.

- Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu planu aglomeracji. Uchwała  podjęta została 
jednomyślnie.W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 14. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję  nad projektem 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na mienie komunalne 
Gminy Zarszyn.

- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowj uchwały powiedział między innymi , 
że Rolnicza Spółdzielnia Produkcyjna „Jutrzenka” w Jaćmierzu w Likwidacji właścicielka dz.Nr 
34/15  o  pow.  0,0419  ha  położonej  w  Jaćmierzu  ,  zwróciła  się   z  propozycją  nieodpłatnego 
przekazania  działki  na  rzecz  Gminy  Zarszyn.  Proponowana  do  nieodpłatnego  przekazania 
nieruchomość (położona na terenie działki siedliskowej dawnego RSP) stanowi drogę dojazdową 
do  zabudowań  i  łączy  się  z  drogą   stanowiącą  własność  Gminy  Zarszyn  nr  dz.  70.  Ponadto 
nieodpłatne nabycie tej działki jest zasadne , gdyż mieszkańcy zamieszkujący na terenie dawnej 
RSP będa mieć zapewniony dojazd do zabudowań.

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, iż członkowie Komisji pozytywnie zopiniowali projekt przedmiotowej uchwały.

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
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nieruchomości na mienie komunalne Gminy Zarszyn.Uchwała  podjęta została jednomyślnie.
W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 15.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz  Konieczny otworzył  dyskusję nad kolejnym 
projektem uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii gminnych.

- Wojt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział między innymi, 
że  drogi  gminne  stanowią  uzupełnienie  istniejących  w  danej  gminie  dróg  powiatowych  , 
wojewódzkich  lub  krajowych.  Z  reguły  są  to  drogi  o  najniższych  parametrach  technicznych  , 
służące  jedynie  lokalnym  potrzebom.  Stanowią  one  własność  samorządu  gminy  i  gmina  ma 
obowiązek łożenia na ich utrzymanie. Zaliczenie do kategorii dróg gminnych następuje w drodze 
uchwały rady gminy i po zasięgnięciu opinii właściwego zarządu powiatu przy czym rozstrzygające 
znaczenie mają  w takim przypadku względy techniczne. Uchwała o zaliczeniu drogi do kategorii 
dróg gminnych jest aktem administracyjnym o charakterze ogólnym, który dotyczy nieograniczonej 
liczby użytkowników , a zatem nie może być podejmowany w formie decyzji administracyjnej.
Następnie Wój zapoznał zebranych z Uchwałą Zarządu Powiatu w sprawie wydania pozytywnej 
opinii odnośnie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i Uchwałą Rady Powiatu Sanockiego 
w sprawie pozbawienia drogi powiatowej Nr 2206R Długie – Pielnia kategorii drogi powiatowej. 

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, że sprawa zaliczenia drogi powiatowej nr 2206R Długie – Pielnia na odcinku od km 
0+000 do km 2+ 630 do kategorii dróg gminnych była przedmiotem kilku posiedzeń komisji w tym 
temacie,  bowiem  pilnym  zadaniem  było  przeprowadzenie  remontu  nawierzchni  tej  drogi. 
W związku  z powyższym Przewodnicząca w imieniu członków Komisji wnioskowała o przyjęcie 
w/w projektu uchwały.

- Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie   zaliczenia  dróg  do  kategorii  gminnych. 
Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi 
załącznik do protokołu.

Ad. 16.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały  w  sprawie  przejęcia  od  Powiatu  Sanockiego  zadania  zimowego  utrzymania  dróg 
powiatowych na terenie Gminy Zarszyn. 

-  Wojt  Gminy uzasadniając  podjęcie  przedmiotowej  uchwały  powiedział,  że  zgodnie  z  ustawą 
samorządową gmina może wykonywać zadania z zakresu właściwości m.in. Powiatu na podstawie 
porozumienia z tą jednostką samorządu teretorialnego. Tak więc Rada Powiatu w Sanoku  uchwałą 
z 24  pażdziernika br.  powierzyła realizację zadania publicznego jakim jest zimowe utrzymanie 
dróg  powiatowych  na  terenie  gminy  Zarszyn  z  wyłączeniem  odcinka   drogi  powiatowej 
nr 2204R Długie – Pakoszówka od km 4+213 do km 8+450 gminie Zarszyn , która to zadanie 
przyjmuje do realizacji. W tym celu został opracowany projekt uchwały j.w. Po podjęciu uchwały 
przez  Radę  Gminy zostanie  zawarte  w tej  sprawie  porozumienie.   Następnie  Wójt  przedstawił 
wykaz dróg powiatowych  przekazanych do zimowego utrzymania o łącznej długości 30,870 km.  , 
i  porozumienie  Starostwa  Powiatowego  w  sprawie  powierzenia  do  prowadzenia  zadania 
publicznego jakim jest  zimowe utrzymanie  dróg powiatowych  na terenie  gminy Zarszyn oraz 
warunki  zawartego  porozumienia  na  kwotę  do   30  tys  zł.  oraz  podał  jakie  zostały  zawarte 
w specyfikacji przetargowej III rejony odśnieżania. Ponadto Wójt poinformował, że ten rok będzie 
pewnym eksperymentem w tej sprawie.
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- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła,  iż członkowie Komisji na posiedzeniu   w dniu 27 listopada 2007 r nie mieli wiedzy na 
temat wysokości kwoty przeznaczonej dla naszej gminy ze strony Powiatu Sanockiego na zadanie 
zimowego  utrzymania dróg powiatowych. Jednocześnie zapytała, czy kwota 30 tys zł na to zadanie 
będzie wystarczająca i czy wykonawcy tego zadania posiadają  odpowiedni sprzęt niezbędny do 
odśnieżania  i walki  z gołoledzią.

- W trakcie dyskusji głos zabrali :
- Radny Ryszard Stączek zapytał jaki jest ogólny kilometraż dróg przewidzianych na terenie gminy 
do zimowego utrzymania w tych III rejonach. 
-  Radny  Krzysztof  Tomków  zapytał  ,  czy  te  drogi  które  dzisiaj  przyjmujemy  do  zimowego 
utrzymania nadal będą miały status dróg powiatowych.

-  Radny  Janusz  Dębski  zapytał  czy  w  związku  z  przejęciem przez  gminę  zadania  zimowego 
utrzymania dróg powiatowych,  nie będzie poślizgu z odśnieżaniem dróg gminnych w stosunku do 
dróg powiatowych , które muszą być odśnieżone przed gminnymi.

- Na zadane pytania Wójt Gminy udzielił odpowiedzi:
- radnej Krystynie Trygar , iż nie zna odpowiedzi czy kwota 30 tys zł będzie  wystarczająca   na 
zadanie zimowego odśnieżania dróg powiatowych na terenie gminy , natomiast porozumienie jest 
tak  skonstruowane  ,  iż  można  będzie  negocjować  cenę  w  zależności  od  warunków 
atmosferycznych,
- radnemu Ryszardowi Stączkowi podał kilometraż dróg w poszczególnych rejonach , które   są 
wyszczególnione do zimowego utrzymania na terenie naszej gminy.,
- Radnemu Krzysztofowi Tomkowowi powiedział , iż podział dróg będzie taki jak dotychczas , 
bowiem gmina przejmuje jedynie zadanie zimowego utrzymania dróg powiatowych.
-  Radnemu  Januszowi  Dębskiemu  Wójt  odpowiedział,  że  zadanie  zimowego  utrzymania  dróg 
powiatowych  i  gminnych  realizować będą  wykonawcy z  terenu  naszej  gminy  i  poprosił,   by 
zadanie to było również dobrze wykonywane jak  w latach ubiegłych.

-  Sołtys  Janusz Górecki  zapytał,  czy wyznaczone są  miejsca  ,   które   muszą  być  posypywane 
piaskiem.

- Radny Ryszard Stączek oznajmił , że przejęcie zadania zimowego utrzymania dróg powiatowych 
jest  inicjatywą  eksperymentalną,  jest   to  rok  testowy i  nie  mamy w tym względzie   żadnych 
doświadczeń  i  zaapelował  o  pilne  monitorowanie  tego  tematu.  Jednocześnie  radny   poprosił 
o bardziej korzystne decyzje odnośnie odśnieżania dróg w Bażanówce i obydwu Jaćmierzach, gdzie 
ze względu na wiejące tam wiatry składane są wysokie zaspy na 4 kilometrowym odcinku tych 
dróg.  Radny  zasugerował,  że  być  może  trzeba  będzie  pomyśleć  o  ustawieniu  tam  płotków 
przeciwśnieżnych.

-  Radna Alfreda Gierad polemizując z  radnym Ryszardem Stączkiem stwierdziła,  że  na terenie 
Odrzechowej również wieją bardzo silne wiatry  tworząc śnieżne zaspy  i poprosiła, by tę sytuację 
mieć również na względzie szukając rozwiązania poprzez ustawianie płotków przeciwśnieżnych. 

Wójt Gminy wskazał , gdzie i w których miejscach będą  piaskowane drogi gminne i powiatowe 
w razie wystąpienia gołoledzi wskazując na ostre podjazdy, zakręty. 

-  Radny  Andrzej  Mindur  zabierając  głos  wskazał  w  których  miejscach  w  Odrzechowej 
i  na Pastwiskach występują   newralgiczne miejsca,   pilne do piaskowania w razie  wystąpienia 
gołoledzi. 
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- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Pan Bogusław Rakoczy stwierdzil, że można przyjąć 
wiele wiecęj  dróg do piaskowania w razie wystąpienia gołoledzi ,  lecz trzeba będzie liczyć się 
z dodatkowym wzrostem kosztów w tym zakresie.
 
- Sołtys Jaćmierza Pani Anna Ochęduszko zapytała , czy istnieje możliwość złożenia 0,5 m³ piasku 
bez soli obok rynku w Jaćmierzu, który może być niezbędny w  do posypywania niebezpiecznych 
zejść po kostce brukowej ułożonej na rynku.w razie wystąpienia gołoledzi.

- Wojt odpowiedział,  by w tej  sprawie skontaktować się z Kierownikiem  Referatu Gospodarki 
Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska.

-  Na zakończenie  dyskusji  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny powiedział,  że 
przejęcie przez gminę  zadania  odśnieżanie   dróg powiatowych na terenie  gminy Zarszyn jest 
zadaniem testowym i czas pokaże jak to będzie przebiegać.

Wobec  braku  dalszych   głosów  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Janusz  Konieczny 
poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  przejęcia  od  Powiatu  Sanockiego  zadania 
zimowego  utrzymania  dróg  powiatowych  na  terenie  Gminy  Zarszyn.  Uchwała  podjęta  została 
większością głosów. Za jej podjęciem uchwały głosowalo 13 radnych , 1 radny wstrzymał się  od 
głosu. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 17.  W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zwrócił się z prośbą do Przewodniczących 
stałych Komisji Rady Gminy o rozpoczęciu prac nad budżetem  Gminy Zarszyn na 2008 r .

-  Pan  Wiesław Józefczyk Sołtys  Odrzechowej  poprosił,   aby władze  gminy w przyszłym roku 
zadziałały  w interesie mieszkanców Osiedla w Odrzechowej i podjęte zostały konkretne starania 
w  kierunku  pilnego  wyremontowania  nawierzchni  drogi  powiatowej  od  skrzyżowania 
w Odrzechowej w kierunku Osiedla. Ponadto Sołtys zasugerował,  by działania Wójta zmierzały 
również  do  przekwalifikowania tej drogi na drogę gminną w jak w najkrótszym okresie czasu. 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk członek Komisji Rewizyjnej wnioskował do radnych o zwiększenie 
środków  finansowych  na  podwyżkę  wynagrodzenia  dla  pracowników  Zakładu  Gospodarki 
Komunalnej w Zarszynie. 

-  Radna Rady Powiatu Pani Grażyna Borek poinformowała ,  że wróciła z posiedzenia Zarządu 
Powiatu Sanockiego ,  gdzie  podjęta  została   decyzja  o przekazaniu z  dniem 1 stycznia  2008 r 
Zespołu Szkół Rolniczych w Nowosielcach wraz z gruntami Ministerstwu Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi na podstawie umowy darowizny celowej.  

-  Sołtys  Franciszek  Gajewski  wnioskował  o  rozwiązanie  problemu  parkowania  samochodów 
osobowych  na  drodze  gminnej  w  Zarszynie  za  budynkiem  gimnazjum  w  rejonie  wysiadania 
młodzieży gimnazjalnej z autobusu szkolnego.

-  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  wnioskował  o  wystosowanie  pisma  do 
Dyrekcji PKP o podjęcie działań celem poprawy bezpieczeństwa ruchu na przejeździe kolejowym 
zlokalizowanym w ciągu drogi powiatowej Zarszyn- Turze Pole w miejscowości Zarszyn poprzez 
zainstalowanie zapór wraz z  systemem monitorującym.
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Ad. 18. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili :

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi :

- Sołtysowi Wiesławi Józefczykowi , iż w sprawie wyremontowania drogi powiatowej Odrzechowa 
-  Osiedle  już wielokrotne występował,  lecz ze strony Starostwa nie  ma żadnego odzewu w tej 
sprawie. Jednocześnie Wójt podkreślił iż zdaje sobie sprawę , że stan nawierzchni tej drogi jest 
fatalny lecz na razie nic nie może w tej sprawie wiele  robić , a przejęcie tej drogi na stan gminy bez 
środków nie rozwiąże tematu.

-  Radnemu Zygmuntowi  Ołowiańczykowi,  że   cieszy  się  iż   temat  ten  jest  zauważalny  przez 
radnych i znajdzie odzwierciedlenie w budżecie gminy na 2008 r.

-  Przewodniczącemu  Rady  Gminy  Wójt  odpowiedział,  iż   wystosowane  zostanie  pismo   do 
Dyrekcji PKP w celu podjęcia niezbędnych działań w zakresie poprawy bezpieczeństwa ruchu na 
przejeździe kolejowym w Zarszynie.

-  Pan Wojciech Twardy Dyrektor ZEAS  poinformował  zebranych ,  że z dniem 1 grudnia br. 
odchodzi z zajmowanego stanowiska  dziekując wszystkim za dotychczasową współpracę.
Za  dotychczasową  współpracę  podziękowania  złożylili  również  Przewodniczący  Rady  Gminy 
i Wójt Gminy. 

Ad. 19.  Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach i ogłosił dziesiątą sesję Rady Gminy Zarszyn 
w bieżącej kadencji za zamkniętą.

Protokołowała:
Irena Kasza 


